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Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka

Szanowny Panie Ministrze!
W ostatnim czasie mia³em okazjê zapoznaæ siê z wynikami badañ Polskiej Agencji Informacji i Inwe-

stycji Zagranicznych, która wraz z GfK Polonia analizowa³a klimat inwestycyjny wœród firm zagranicz-
nych zrzeszonych w izbach handlowych. Okaza³o siê w tych badaniach, ¿e inwestorzy oceniaj¹ warunki
prowadzenia biznesu w Polsce lepiej ni¿ w ubieg³ych latach, podkreœlaj¹c takie czynniki jak dostêp do
rynku krajowego i unijnego czy wysoko oceniane kwalifikacje i dostêpnoœæ si³y roboczej oraz stabilnoœæ
polityczn¹ naszego kraju.

Wyniki te niew¹tpliwie ciesz¹, niemniej jednak zestawione z innymi badaniami ukazuj¹ niepokoj¹ce
zjawisko. Poprawa klimatu inwestycyjnego w Polsce nie przek³ada siê na wysokoœæ zainwestowanych
œrodków. Wed³ug wstêpnych danych Narodowego Banku Polskiego do sierpnia bezpoœrednie inwestycje
zagraniczne siêgnê³y 4,5 mlda euro, co stanowi wynik du¿o gorszy ni¿ uzyskany w latach poprzednich.
Rok temu w tym czasie by³o 7,4 mlda euro, a w roku 2007 a¿ 11,2 mlda euro.

Zgodnie z informacjami przedstawionymi przez Polsk¹ Agencjê Informacji i Inwestycji Zagranicznych
problemem nie jest brak zainteresowania ze strony inwestorów zagranicznych, lecz w du¿ej mierze brak
decyzji rz¹du o grantach inwestycyjnych na tworzenie miejsc pracy. To one czêsto s¹ jednym z kluczo-
wych czynników decyduj¹cych o lokalizacji wielkich inwestycji. Ze szczegó³owych danych wynika, ¿e
skala problemu jest znaczna, gdy¿ obecnie dwudziestu czterech inwestorów zagranicznych chce stwo-
rzyæ w Polsce dziesiêæ tysiêcy miejsc pracy i zainwestowaæ blisko 2,5 mlda z³.

Sytuacja jest, moim zdaniem, bardzo niepokoj¹ca, zw³aszcza w obliczu wzrostu bezrobocia, w tym
wœród wykszta³conych m³odych ludzi, którzy mogliby liczyæ na zatrudnienie w zagranicznych firmach.
Ponadto brak inwestycji negatywnie wp³ywa na dobre wyniki polskiej gospodarki, a zaniedbania rz¹du –
na wizerunek Polski jako wiarygodnego partnera.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Ministra z pytaniami.
1. Czym podyktowane s¹ opóŸnienia rz¹du w wydaniu decyzji dotycz¹cych grantów inwestycyjnych

na tworzenie miejsc pracy i kiedy ostatecznie zostan¹ one zatwierdzone?
2. Jakie dzia³ania zamierza podj¹æ rz¹d, aby podkreœliæ to, co jest wynika z badañ, czyli to, ¿e polska

gospodarka radzi sobie w kryzysie lepiej ni¿ gospodarki krajów s¹siednich, a tym samym zabiegaæ in-
tensywniej o pozyskanie zagranicznych inwestorów?
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